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MUNICIPIUL HUNEDOARA

SECRETAR GENERAL

CONSILIUL LOCAL

PROCES VERBAL

încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare 

a Consiliului Local al Municipiului Hunedoara din  data de 11.08.2022

Conducerea şedinţei este exercitată de către doamna Maria Cristea care a fost aleasă
preşedinte  de  şedinţă  prin  Hotărârea  Consiliului  Local  al  Municipiului  Hunedoara  nr.  324/2022,
adoptată prin vot deschis cu majoritate simplă. 

Durata mandatului preşedintelui de şedinţă este de 3 luni.
Ședinţa extraordinară  desfășurată cu participarea fizică a consilierilor locali,  în  Sala

”Dietei” din cadrul Muzeului Castelul Corvinilor Hunedoara.

Se dă citire rugăciunii „Tatăl nostru”.

D-na Maria Cristea:

 „Doamnelor și  domnilor consilieri,  declar  deschisă  şedinţa de astăzi  a Consiliului
Local  al  Municipiului  Hunedoara,  anunţându-vă  că  din  totalul  de  21 consilieri  şi-au  înregistrat
prezenţa  un  număr  de 18 consilieri  (lipsesc  nemotivat  consilierii  locali:  Gherman  Petre  Lucian,
Vâlceanu Constantin și Voinia Claudiu-Sorin).

Vă informez că la şedinţa de astăzi participă de drept, d-nul Primar Dan Bobouţanu

şi d-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău.
 Ca invitaţi participă online directori, şefi de birouri şi servicii din cadrul Primăriei

Municipiului Hunedoara.
Consiliul local a fost convocat prin Dispoziția nr. 1081/2022, iar proiectul ordinii de

zi este menționat în anexa la aceasta.”

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău:

„Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de 29.07.2022, a fost semnat de către
Secretarul General, precum şi de către preşedintele şedinţei şi se supune aprobării Consiliului Local.”

D-na Maria Cristea:

 „Procesul verbal se aprobă în unanimitate.
 Dau cuvântul domnului primar pentru a prezenta proiectul ordinii de zi.”

Ordinea de zi rămâne neschimbată.

D-nul Primar Dan Bobouţanu:

„Domnilor și doamnelor consilieri,  onorați invitați, dragi elevi, 11 August este o zi
deosebită pentru comunitatea noastră locală și nu numai. 11 August a fost mereu legată ca și dată de
moartea lui Ioan de Hunedoara în bătălia de la Belgrad. De această  dată 11August devine o dată
importantă cu o altă semnificație legată de decernarea titlului de Cetățean de Onoare post-mortem,
primarului George Dănilă, omul care a condus comunitatea hunedoreană vreme de 40 de ani. Drept
urmare vă rog să păstrăm un moment de reculegere în memoria celor doi hunedoreni.”

Moment de reculegere.
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D-nul Primar Dan Bobouţanu:

„Vă mulțumesc!  Vorbeam de această dublă comemorare, transformată de către noi ca
administrație locală, într-un eveniment important pentru comunitatea noastră și am căutat să invităm
în sală câți mai mulți elevi din municipiul Hunedoara. Este normal să fie așa, pentru că această istorie
scrisă dar uitată multă vreme, trebuie povestită, repovestită și adusă în actualitate în fața acestor elevi.
Atât Ioan de Hunedoara, povestea fascinantă a familiei de Hunedoara, ca istorie a locurilor noastre
cât și marea personalitate a bravului român George Dănilă. Acest eveniment a fost creat ca urmare a
unei idei pe care administrația locală a primit-o de la un alt jurnalist hunedorean MonaliseHihn, cea
care a scris foarte mult în ultimii ani despre personalitatea primarului George Dănilă. Nu aș dori să
citesc proiectul de hotărâre, pentru că normal și corect este să dau cuvântul celui care a gândit atâtea
articole de unde ne-am inspirat și noi, despre personalitatea lui George Dănilă. Ca atare vă rog să-mi
permiteți să o invit la microfon pe jurnalista Monalise Hihn. Mulțumesc!”

D-na Monalise Hihn – jurnalistă:

„Stimată doamnă Lucia Maria Prejban, una dintre ultimele persoane moștenitoare a lui
George Dănilă,  mai exact strănepoată, Preasfințiile Voastre, domnule Primar, domnule Viceprimar,
domnule Secretar,  doamnă  Președinte de ședință,  doamnelor și  domnilor consilieri  locali,  onorată
asistență. 

George Dănilă s-a născut în 1844 la Ighiu. Este foarte important de precizat acest lucru
pentru că iată, nu era hunedorean. Era născut în comitatul Alba Iulia. Nu se știe exact în ce perioadă
familia sa a ajuns la Hunedoara dar cu siguranță a ajuns până ca George Dănilă să înceapă școala
primară întrucât îl regăsim ca elev al școlii primare din Hunedoara, Sfântul Nicolae, pe care a urmat-
o doar clasele primare, aici la Hunedoara pentru că nu exista un liceu în aceea perioadă, pleacă la
liceu la Blaj, pe care la absolvit, după care face facultatea de drept la Budapesta. Este bine de știut că
în aceea perioadă elitele românești mergeau să studieze la Budapesta și mai puțin la Cluj-Napoca,
cum vor face fiul său și o vor face și ginerii săi, câteva zeci de ani mai târziu. 

După ce termină facultatea de drept la Budapesta se întoarce la Hunedoara, în speranța
că va putea să își ia cenzura de avocat, cum se numea atunci. Din păcate este respins, și tinerii din
sală de astăzi se vor lovi cu siguranță și ei de ceea ce s-a lovit și George Dănilă la vremea respectivă.
Nu avea experiență și din acest motiv, nu este acceptat ca avocat. Atunci singura sa soluție a fost să
ajungă să facă o carieră în administrație. De precizat, atunci nu se făceau alegeri locale pentru a fi
aleși primarii sau consilierii locali. Ei erau numiți. Să ne gândim că un român era al doilea, cel puțin
din momentul în care a existat dualismul austro-ungar, care devine primar al Hunedoarei, primul fiind
Augustin Horșia un bun prieten a lui Iosif Vulcan, probabil știm cu toții cine era Iosif Vulcan.

 Ajunge primar în 1872 la Hunedoara, și din acel moment încearcă și reușește în foarte
mare măsură să facă totul în limitele legii dar și să lupte pentru cauza românilor. De altfel, găsise un
subterfugiu, atunci când nu putea ieși în față pentru că ar fi putut să supere autoritățile, toate lucrurile
le făcea soția sa. Soția sa plătea, o regăsim într-un memoriu al unor personalități hunedorene care au
dat bani pentru soldații români care au fost răniți în timpul războiului de independență, o regăsim
printre cei care au făcut donații pentru a se ridica o statuie a lui Mihai Eminescu, o regăsim în cadrul
Reuniunii Femeilor Române, o regăsim cam peste tot unde George Dănilă nu putea să apară. Însă m-
am tot  gândit  în momentul  în care am venit  încoace,  dacă  domnul George Dănilă  a  fost  un om
providențial pentru Hunedoara. Da, a fost un om providențial și sigur că, având în vedere că zeci de
ani, sute de ani în șir ne-am lăsat copleșiți (cum era și normal) de geniul militar, de personalitatea lui
Iancu de Hunedoara, sigur că pe celelalte mari personalități ale orașului le-am lăsat cumva într-un
con de umbră. Astăzi la 150 de ani, undeva la începutul lunii octombrie 1872 George Dănilă devine
primar al Hunedoarei și mai pleacă din fruntea Hunedoarei doar la moartea sa în noaptea de 28 – 29
aprilie 1912, după ce, vă dați seama, 40 de ani... sunteți oameni politici, ce ar fi să așteptați 40 de ani
ca să puteți să luați locul cuiva în fruntea unei localități.
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George Dănilă înainte de ... și probabil cu asta o să și închei, faptul că a fost un om
providențial pentru Hunedoara, a fost un OM, exact ca noi toți. Așa cum v-am spus, a făcut școala la
Hunedoara, a făcut facultatea de drept, s-a întors, a avut privilegiul să fie primar. Dar familia sa până
la urmă nu a fost lipsită de drame și este important de precizat și această parte să zicem umană a
personalității primarului care a condus Hunedoara 40 de ani. În 1881 i s-a mai născut încă un băiețel,
mai avea trei fete care se numeau Constanța, Victoria, Ana, i s-a născut un băiețel Liviu care a murit
la vârsta de 4 ani, probabil (pentru că nu am găsit date legate de motivul pentru care a decedat) bolile
copilăriei care făceau ravagii la vremea respectivă în Transilvania, l-au răpus. S-a mai născut ulterior
și un băiat, Gheorghe, care a devenit prim pretor al plășii Hunedoara iar la moartea sa în 1937 era
ceea ce astăzi am numi viceprimar, atunci se numea ajutor de primar. 

De asemenea, familia a fost zguduită de tot felul de drame, două dintre fiicele sale au
orbit, iarăși o boală pe care probabil o moșteniseră,  nu se știe dar, tot partea umană  a familiei să
spunem George Dănilă  despre care vă spuneam că  a acționat într-adevăr în limitele legii.  A făcut
parte dintr-o familie care nu numai că a luptat dar a și avut de suferit de pe urma activităților sale
legate de visul românilor acela ca Transilvania cumva să devină pământ românesc.

Una dintre fiicele sale s-a căsătorit cu Vasile Osvadă care a fost primul parlamentar
român, în primul Parlament al României Mari, un director de bancă românească din Hunedoara și
anume Banca Agricolă. De asemenea, un alt ginere de al său, Nicolae Magnea, a fost căsătorit cu
fiica sa Ana, care în 1918 a devenit reprezentanta Reuniunii Femeilor la Marea Unire Națională de la
Alba Iulia.

Pe lângă toate acestea, de asemenea am putea să amintim faptul că Vasile Osfadă a fost
primul, deci tot ajutat de George Dănilă, care a înființat un ziar românesc în Hunedoara. Era de fapt,
știu eu, un supliment a unui ziar care apărea la Orăștie și care se numea Tovărășia. Dar ca să nu mai
lungim vorba să plictisim foarte tare asistența, George Dănilă a fost într-adevăr un providențial în
Hunedoara,  și  dați-mi  voie  să  citesc  puțin  dintr-o  lucrare  a  domnului  Nicolaie  Chindler  ca  să
înțelegem cu toții  că  de drept  și  de fapt  îi  datorăm lui  George Dănilă  mai mult  decât  ne putem
imagina. Doar și luând actele de naștere ale părinților sau ale bunicilor noștri unde vedem care sunt
locurile în care ei s-au născut. Deci George Dănilă din Ighiu, deci nu hunedorean.

În 1881, Uzina de Fier de la Hunedoara,  de fapt  începuse să  se dezvolte industria
metalurgică în zonă.  Autoritățile imperiului aveau desigur nevoie de o Uzină de Fier. Pentru aceasta
au început să facă tot felul de studii ceea ce noi astăzi am numi analiza SWOT adică puncte slabe și
puncte tari, găsiseră 4 localități  unde ar fi putut să  amplaseze o uzină de fier și anume Govâjdie,
Deva,  Simeria  și  Hunedoara.  Govâjdia  avea  furnalul,  deci  părea  mai  plauzibil  ca  acolo  să  fie
amplasată această uzină de fier, Deva și Simeria avea desigur calea ferată, în sprijinul Hunedoarei nu
erau  prea  multe  tari.  Însă  a  fost  un  punct  extraordinar  de  tare  prin  faptul  că  cetățenii  orașului
Hunedoara prin primarul George Dănilă au adresat un memoriu Guvernului în anul 1881 prin care se
solicita construirea uzinei de fier la Hunedoara, obligându-se să cedeze statului cu titlu gratuit atât
terenul  necesar  construcțiilor  industriale  cât  și  drepturile  de  exploatare  a  carierei  de  calcar,
angajându-se să  acorde întregul  sprijin  constructorilor  în  special  în problemele  de aprovizionare.
Luând în considerare toate elementele studiilor de fezabilitate și mai ales insistența cu  care primarul
George Dănilă a adresat rugăminți Direcției Centrale a Siderurgiei a Imperiului, iată că la Hunedoara
s-a construit Uzina de Fier. Că peste trei regimuri politice s-a întâmplat ce s-a întâmplat, închidem
cercul cumva și spun doar atât: George Dănilă ne-a influențat viețile mai mult decât credem. Și poate
că  astăzi  este un prim pas pentru cinstirea sa iar un al  doilea ar putea fi  desigur,  pentru că  este
Consiliul local aici întrunit în ședință  extraordinară,  să  găsim poate o stradă  care să  se numească
George Dănilă. A existat o stradă care s-a numit George Dănilă în spatele Primăriei Hunedoara.

Vă mulțumesc.” 

D-na Maria Cristea:

„Din  partea  Preafericitului  Episcop  Nestor  dau  cuvântul  Preacucernicului  Părinte
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Consilier Episcopal Miricescu.”

D-nul Consilier Episcopal Miricescu:
”Doamne ajută! Stimate d-le Primar, stimați și distinși membrii ai Consiliului Local al

municipiului Hunedoara, stimați invitați, dragi elevi, mă aflu aici prin încredințarea Preasfințitului
Părinte Nestor Episcopul Devei și  al  Hunedoarei,  care ar fi  dorit să  poată  fi  dânsul aici, dar din
motive obiective nu a reușit să fie în mijlocul d-voastră astăzi și m-a delegat pe mine. Mai întâi de
toate, stăteam și mă gândeam că  noi oamenii care trăim în anumite comunități suntem puși la un
moment dat să împlinim o anumită menire, să împlinim o anumită sarcină nu doar a noastră personală
ci o sarcină a comunității pe care o reprezentăm, șisigur că cel pe care îl cinstim azi este unul care ne
dovedește faptul că a purta sarcinile unei comunități este o chemare deosebit de nobilă, onorantă dar
și una care îți impune foarte multă muncă, foarte mult efort și foarte multă dedicare. Cred că este o
datorie creștinească a fiecăruia dintre noi, a ceea de a recunoaște valoarea anumitor persoane care au
marcat istoria noastră, de a le pune în valoare și mai mult decât atât, privind spre trecutul istoric să
încercăm să învățăm, să încercăm să ne formăm pe noi înșine, în așa fel încât să putem la rândul
nostru să influențăm prezentul în care trăim.

 Îl  felicităm  pe  d-nul  Primar  și  colectivul  de  la  primăria  Hunedoara  pentru  că
preocupările dânșilor nu sunt exclusiv administrative și gospodărești. Realizările se văd și ne bucură
pe toți, este de remarcat faptul și de apreciat că primăria Hunedoara se ocupă și de partea spirituală și
culturală,  ceea ce este un lucru lăudabil și  este un lucru care dă  consistență  și  spirit  și  lucrurilor
materiale care se realizează.  Cred că  suntem cu toții  convinși  de faptul că  privindu-ne înaintașii,
apreciind lucrarea care s-a făcut în comunitate, vedem că avem de învățat, putem fiecare dintre noi să
ne apreciem mai mult comunitatea, țara, locul acesta și să dăm Slavă lui Dumnezeu că ne-am născut
pe meleagurile acestea și că am avut în istorie astfel de oameni care s-au dovedit repere și care, cum
așa de frumos spunea d-na Monalise Hihn, au influențat viețile fiecăruia dintre noi. 

Bunul  Dumnezeu să-i  odihnească  sufletul,  nouă  să  ne dăruiască  înțelepciunea de a
împlini și  noi lucrări frumoase în comunitate spre folosul oamenilor și  spre Slava lui Dumnezeu.
Amin!”

D-na Maria Cristea:

„Supun la vot ordinea de zi, care se aprobă în unanimitate.

Cunoscându-se şi aprobându-se ordinea de zi, informez pe domnii consilieri care se
află în conflict de interese, în condiţiile prevăzute de cartea I titlul IV, din Legea nr.161/2003, cu
modificările şi  completările  ulterioare,  în problemele supuse dezbaterilor Consiliului  local,  că  au

obligaţia să se abţină de la emiterea sau participarea ori adoptarea actului administrativ, de la

încheierea sau participarea la încheierea actului juridic respectiv, care ar putea produce un

folos material  , astfel cum rezultă din situaţiile prevăzute la art.228 alin.(1) lit. a) – f) din Ordonanța 
de Urgență  a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările
ulterioare.

De asemenea vă aducem la cunoştinţă faptul că potrivit art. 228 alin.(2) din Ordonanța
de Urgență  a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările
ulterioare, „(2) În exercitarea funcției, consilierul local (...) aflat în una din situaţiile
 prevăzute la alin.(1) are obligaţia  să anunţe la începutul şedinţei consiliului local (….) interesul
personal  pe  care  îl  are  în  adoptarea  hotărârii  respective,  anunţ  care  se  consemnează  în  mod
obligatoriu în procesul-verbal al şedinţei”.

În situaţia prevăzută  la alin. (2),  în urma anunţării  interesului personal la începutul
şedinţei,  consilierii  locali  nu mai  sunt luaţi  în calcul  pentru cvorumul necesar  adoptării  hotărârii
consiliului, la care aceştia şi-au anunţat interesul şi nu au drept de vot la adoptarea acestei hotărâri.

Vă aducem la cunoştinţă faptul că hotărârile adoptate de Consiliul local cu încălcarea
dispoziţiilor  art.228  alin.(1)  din  Ordonanța  de  Urgență  a  Guvernului  nr.  57/2019  privind  Codul
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Administrativ,  cu  modificările  și  completările  ulterioare,  sunt  lovite  de  nulitate  absolută  în
condiţiile Legii nr. 176/2010, cu modificările şi completările ulterioare.

Fapta aleşilor locali de a încălca prevederile art. 228 alin. (1) din Ordonanța de Urgență
a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare, şi
legislaţia în materie privind conflictul de interese constituie abatere disciplinară şi se sancţionează cu
diminuarea indemnizaţiei cu 10% pe o perioadă de maximum 6 luni. 

Sunt situații de conflict de interese/incompatibilități cu privire la proiectele de hotărâre
aflate pe ordinea de zi?

Nu sunt anunțate situații de conflicte de interese/incompatibilități.

Pentru ședința de astăzi propun ca modalitate de vot, votul deschis prin ridicarea

mâinii. Supun la vot propunerea menționată, care se aprobă în unanimitate.

La punctul 1 al ordinii de zi (Hotărârea se adoptă cu majoritatea absolută). Proiect
de hotărâre nr.   355/04.08.2022  privind  conferirea titlului de “CETĂŢEAN DE ONOARE post-
mortem al municipiului Hunedoara”, domnului George DĂNILĂ.

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău:

„Domnul Primar, inițiatorul proiectului a prezentat referatul de aprobare, mai departe dacă
sunt înscieri la cuvânt din partea domnilor consilieri.”

D-nul consilier Alexandru Mărginean:

„Bună ziua! Alexandru Mărginean, consilier local. Un mare cetățean de onoare, recent
cetățean de onoare al  Hunedoarei  d-nul  Aurel  Iacob sau Iacov, a  venit  cu mare  drag la noi,  s-a
prezentat cine e, președintele Academiei, îmi cer scuze...nu am venit cu cravată...vreau să apreciez în
mod deosebit această inițiativă, să creăm cetățeni de onoare, adevărații cetățeni de onoare de onoare
ai  Hunedoarei.  Mulțumesc  d-le  primar,  mulțumesc  d-na  Hihn!  Asemenea  oameni  trebuie  făcuți
cetățeni de onoare, că altfel pot și eu să-mi depun CV-ul, nu ecazul... dragi colegi, stimat prezidiu,
stimați cetățeni, este o mare onoare să pui un cetățean de onoare un om de onoare, un om deosebit.
Vă mulțumesc pentru inițiativă și vă felicit!”

D-nul Secretar General Militon Dănuț Laslău:

 „În  continuare,  pentru  prezentarea  următorului  moment,  vom  da  cuvântul  d-lui
Claudiu Sav.”

D-nul Claudiu Sav:

„Doamnelor, domnilor, bună ziua! Bun găsit, bun găsit și elevilor care sunt aici, profit
de acest moment pentru a vă invita să vă bucurați de ceea ce urmează, cu atât mai mult că suntem
într-un cadru festiv și într-o sală cu totul și cu totul deosebită, Sala Dietei, unde după cum bine știți,
sunetul se aude foarte bine. În stânga mea se află pregătiți câțiva dintre elevii străluciți ai Hunedoarei,
o să încerc să le fac un mic laudațio, pentru că merită. Este vorba de trei elevi absolvenți ai școlii de
muzică din cadrul Liceului Teoretic Traian Lalescu din Hunedoara, sunt performeni cunoscuți în țară
dar și în străinătate, dedicați instrumentului pe care îl studiază cu dăruire și perseverență sub atenta
îndrumare a d-nei profesoare Camelia Iacab. O să-i iau în ordine, mai aproape de dvs. este Andreea
Bodochi premiată la olimpiade naționale și concursuri internaționale, care chiar anul acesta s-a făcut
remarcată la Olimpiada Națională de la Timișoara. Lângă  ea se află Robert Bodochi de asemenea
premiat la diverse olimpiade și concursuri naționale și internaționale iar anul acesta a obținut premiul
al  II-lea  la  Olimpiada  Națională  interpretare  instrumentală,  fiind  singurul  premiu  adus  Județului
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Hunedoara. În stânga lui, la pian, se află Andrei Dumitru Arhip, el este cunoscut în lumea muzicală
de la noi, se remarcă pe scene importante, interpretându-și propriile compoziții cu multă sensibilitate,
veți  vedea  acest  lucru  în  minutele  ce  urmează.  Așadar  Andreea  și  Robert  Bodochi  interpretează
pentru început gavota de Bach partea a doua pentru violoncel, apoi cei trei vor interpreta preludiul nr.
1  de  Soștakovici  iar  Andrei  Dumitru  Arhip  va  interpreta  două  piese  compoziție  proprie,  prima
intitulată Legea gravitației, iar cea de-a doua Darkness Chipers. Audiție plăcută!”

În continuare se desfășoară un moment artistic.

D-nul Claudiu Sav:

„Mai avem un moment pregătit pentru dvs.. O să trecem de la această generație tânără,
la o generație cu care deja ne-am obișnuit dar care ne face la fel de mândri. Este vorba de două
doamne ale cântului popular românesc, în special al zonei de aici din Ținutul Pădurenilor, este vorba
de d-na Mariana Suciu și de d-na Viorica BrîndușanLupo, care vot fi acompaniate de Sandu Țermure,
Marian Lupo și Ovidiu Tănase de la Ansamblul Folcloric Hațegana al Casei de Cultură Hunedoara.”

În continuare se desfășoară un moment artistic.

Întrucât nu mai sunt înscrieri la cuvânt, se trece la votarea hotărârii pe ansamblu.
  

Pentru  operativitate,  Secretarul  General/Președintele  de  ședință  prezintă  avizele
adoptate de comisii, care au stat la baza proiectului de hotărâre mai sus menționat.

Comisiile  care  au  întocmit  avizele  și  le-au  înaintat  Secretarului  General  al
municipiului Hunedoara conform prevederilor art. 136 alin.(3) lit.(b) din Ordonanța de urgență a
Guvernului nr.  57/2019 privind Codul Administrativ,  cu modificările  și  completările  ulterioare
sunt:

  -      Comisia de Buget.
  -      Comisia Juridică.
  -      Comisia de Urbanism.
  -      Comisia de Comerț.
  -      Comisia de Cultură.

Hotărârea nr. 235/2022 se aprobă în unanimitate. 

În  continuare,  se  acordă  Diploma  de  ”Cetățean  de  Onoare”  al  Municipiului
Hunedoara strănepoatei cetățeanului de onoare, doamnei Lucia Maria Prejban.

D-na Lucia Maria Prejban:

„Stimați concetățeni, doamnelor și domnilor, mă simt onorată și foarte emoționată de
această inițiativă a Primăriei Hunedoarei prin domnul primar Dan Bobouțanu și a Consiliului Local al
Municipiului  Hunedoara  care  a  organizat  această  comemorare  în  amintirea  străbunicului  meu
avocatul  George  Dănilă,  primul  primar  român  al  Hunedoarei  și  printre  puținii  primari  de  etnie
română din Transilvania. 

George Dănilă a fost un om demn care a știut să prețuiască onestitatea și dragostea
concetățenilor săi, pentru meleagurile natale și care a contribuit prin numeroase acțiuni la creșterea
prestigiului orașului nostru, care nu întâmplător a dat numele Județului în care trăim. 

Ca o recunoaștere a meritelor sale, în semn de omagiu și înaltă  prețuire, cu ocazia
jubileului de 25 de ani, concetățenii săi i-au oferit o frumoasă cupă de argint gravată atât în limba
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română, cât și în maghiară, având pe capac corbul cu inelul în cioc, însemnele Corvinilor. Atât cupa
cât și tabloul său în mărime naturală, au fost donate de familia mea Muzeului de Istorie din Deva, iar
în Cimitirul Bisericii ”Schimbarea la față”, hunedorenii i-au ridicat la moartea sa o impresionantă
cruce sculptată în piatră. 

Vă mulțumesc încă o dată pentru acordarea titlului de cetățean de onoare post-mortem
străbunicului meu, care a fost George Dănilă.”

D-na Maria Cristea:

 „Mulțumesc. Declar ședința închisă.”

             

             PREŞEDINTE,                                                                            SECRETAR GENERAL,  

              Maria Cristea               Militon Dănuț  Laslău 

Întocmit,

Oprișan Lavinia

Teodora Mălai

7


